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Sammanträdesdatum 2021-06-28 

 

Sammanträdestid Kl. 13.00- 17:40 

 

Sammanträdesplats Sollefteåsalen, Kommunhuset 

 

Beslutande Enligt närvaro-/tjänstgöringslista 

 

Övriga deltagande Niklas Nordén, Tf. Kommundirektör §§ 61-77 

 Anna Forsberg, Sekreterare §§ 61-77 

 Mattias Axelsson, Tf. Ekonomichef §§ 65, 71 

  

 

Plats och tid för 

justering Kommunhuset, Onsdag  kl 15.00. 

 

 

Underskrifter Sekreterare .....................................................................   

  Anna Forsberg §§ 61-77 

  

 Ordförande …………………………………………… 

  Gunilla Fluur (-) §§ 61-77 

  

 Justerare ....................................................................  

  Ulrika Bergman (VI) §§ 61-77 

 

 Justerare ....................................................................  

  Eva Fors (S) §§ 61-77 

 

 

BEVIS OM JUSTERING 

Justeringen har tillkännagetts genom anslag på kommunens digitala anslagstavla, www.solleftea.se  

Myndighet Kommunfullmäktige  

Sammanträdesdatum 2021-06-28 

Datum när anslaget  sätts upp 2021-06-30 tas ner 2021-07- 

 Förvaringsplats för 
protokollet Kommunstyrelseförvaltningen, kommunhuset, Sollefteå 
 
Underskrift .................................................................... 



 
    

Nämnd/styrelse 

Kommunfullmäktige 
 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2021-06-28 
 

 

 

Justerarnas signatur 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

2 (53) 

Förteckning över närvaro, tjänstgöring, reservationer m.m. 
PARTI När Tjg

. 

  Jäv  §  Reservation § ANTECKNING 

Namn Var
o 

ers
. 

Justerare 

   69 70 72           71       Tjänstgör 

  
Andersson Johan, led X    J           R        

Wennberg Maria, led X  
     

        
R   

  
 

 
 

Höglund Paul, led X  
     

        
R   

  
 

 
 

Ölund Joel, led X  
     

        
R   

  
 

 
 

Ångman Anton, led X  
     

        
R   

  
 

 
 

Jonsson Andreas, led X  
 J    

        
R   

  
 

 
 

Jonsson Ingemar, led X  
J     

        
R   

  
 

 
 

Höglund Daniel, led X  
     

        
R   

  
 

 
Tj gör 61-72 

Tirri Monica, led X               R        

Eriksson Kristina, ers -  
     

        
   

  
 

 
 

Vestin Mats Ola, ers -  
     

        
    

 
 

 
 

Bozan Adam, ers -  
     

        
    

 
 

 
 

Wennberg Hugo S, ers X X 
     

        
    

 
 

 
Tj gör § 69-70, 72-77 

Stattin Tomas, ers 

 

 

X  
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PARTI När Tjg

. 

  Jäv  § Reservation § ANTECKNING 

Namn Var
o 

ers
. 

Justerare 

   69 70            71 72      Tjänstgör 

VÄSTRAINITIATIVET 

Åslund Jörgen, led X   J    
        

R R   
 

 
 

 

- 
       

        
    

 
 

 
 

Häggkvist Birgitta, led 
X   J    

        
R R   

 
 

 
 

- 
       

        
    

 
 

 
 

Bergman Ulrika, led 
X       

        
R R   

 
 

 
 

-        
        

    
 

 
 

 

-        
        

    
 

 
 

 

Johansson Roger, led 
X       

        
R R   

 
 

 
Tj gör 61-72 

Sjöström Elisabeth, 

led 
X       

        
R R   

 
 

 
 

Eriksson Maria, ers -       
        

    
 

 
 

 

Bergman Anders, ers 
X X      

        
    

 
 

 
Tj gör §§ 70, 73-77 

Engström Annica, ers 
X       

        
    

 
 

 
Närvarar §§ 61-71 

Grundström Peter. Ers 
X       

        
    

 
 

 
 

Karlsson Lotta, ers 

 

 

 

X                       
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PARTI När

- 

Tjg

. 

Jäv § Reservation § ANTECKNING 

Namn Var

o 

ers

. 

Justerare 

   69 70            71 72      Tjänstgör 

VÄNSTERPARTIET 
Breitholtz Ulf, led X               R        

Sjöström Kjell-Åke, led 
X       

        
R      

 
 

Hansson Marie, led 
X   J    

        
R      

 
 

Sahlén Lars, led 
X       

        
R      

 
 

Spjut Markus, led 
X  J     

        
    

 
 

 
Tj gör §§61-70 

Fängström Inger, led 
X       

        
R    

 
 

 
Tj gör §§ 61-72 

Andersson Jörgen,ers X       
        

    
 

 
 

Tj gör §§ 69-70 

Nygren Sebastian,ers X       
        

R    
 

 
 

Tj gör §§ 71-77 

Persson Britt-Marie, X       

        

    

 

 

 

Tj gör §§ 73-77 
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PARTI När

- 

Tjg

. 

Jäv § Reservation § ANTECKNING 

Namn Var

o 

ers

. 

Justerare 

   69 70            71 72      Tjänstgör 

SOCIALDEMOKRATERNA         

Sjödén Åsa, led X  J J    
        

    
 

   

Åberg John, led X   J    
        

    
 

   

Edholm Lillemor, led X       
        

    
 

   

Sjölund Mikael, led X       
        

    
 

   

Nilsson Åsa, led X       
        

    
 

   

Lidén Gunder, led X       
        

    
 

   

Lindahl Susanne, led X       
        

    
 

   

Noppa Curt, led X       
        

    
 

   

Eriksson Nils 

Michael, led -       

        

    

 

   

Molin Nils Gunnar, 

led X       

        

    

 

   

Nordin Morgan, led X  J     
        

    
 

   

Fors Eva, led X       
        

    
 

  Justerare 

Johansson S-G, led X       
        

    
 

   

Svensson Tommy,led X       
        

    
 

  Tj gör §§ 61-70 

Forsberg Birgitta, led -       
        

    
 

   

Önblad Lennart, led X       
        

    
 

   

Ragnarsson Peder,ers -       
        

    
 

   

Näslund Stina, ers -       
        

    
 

   



 
    

Nämnd/styrelse 

Kommunfullmäktige 
 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2021-06-28 
 

 

 

Justerarnas signatur 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

6 (53) 

PARTI När

- 

Tjg

. 

Jäv § Reservation § ANTECKNING 

Namn Var

o 

ers

. 

Justerare 

                71        

Forts Socialdemokraterna 

Larsson My, ers -       
        

    
 

   

Modén Kenneth, ers X X      
        

        

Eriksson Yvonne, ers X X      
        

        

Lundberg Jan, ers X                      Tj gör §§ 69-71 

Girhagen Per-Olof, 

ers -       

        

        

Laamanen, Ilkka, ers 
X X      

        

       

Tj gör §§ 69-70, 

72-77 
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PARTI När

- 

Tjg

. 

Jäv § Reservation § ANTECKNING 

Namn Var

o 

ers

. 

Justerare 

   69 70            71 72      Tjänstgör 

SVERIGEDEMOKRATERNA  

Månsson Zarah, led 
-       

        
    

 
 

 
 

Clancy Raymond, ers 
X       

        
 R   

 
 

 
 

Nilsson Tommy, ers 
X       

        
    

 
 

 
 

MODERATA SAMLINGSPARTIET 

Asplund Lena, led 
X       

        
R      

 
 

Franzén Kerstin, led 
X       

        
R      

 
 

Gradin Sven Olov,ers X                       

Fäldt Daniel, ers 
-       

        
    

 
 

 
 

PARTILÖSA 

Ragnarsson Sven Erik, 

led X       

        

 R   

 

 

 

 
Westerlund Roger, led 

X       
        

 R   
 

 
 

 
Ahlenhed Mattias, led X                R       

Fluur Gunilla, led X                R      Ordförande 

Källgren Linus, led  

 
X                R       

Carlbom Duvemo 

Matz, led 
X                R       
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Val av justerare 

Ulrika Bergman (VI) och Eva Fors (S) väljs till justerare.  

 

Mötesdeltagare 

På grund av Pandemin, Covid-19, genomförs Kommunfullmäktige digitalt. 

Överenskommelse mellan partierna. 
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§ 61   

 

Fastställande av dagordningen 
Beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar att interpellation och fråga får ställas på dagens 

kommunfullmäktigemöte. 

 

Dessa hanteras sist på mötet och dagordningen fastställs. 

 

 

Ärendebeskrivning 

Kommunfullmäktige har fått kallelse med dagordning utskickad.  

 

En interpellation har lämnats in till Kommunfullmäktige; 

 

Interpellation till kommunstyrelsens ordf.  angående skötsel av Lövlunds Naturreservat i 

Lungsjön, Ramsele. 

 

En fråga från Mattias Ahlenhed (-) har ställts till Kommunalråd Johan Andersson (S). 

 

Förslag till beslut på mötet 

Ordförande Gunilla Fluur (-) redogör får att det inkommit två motioner till 

kommunfullmäktige, en interpellation och en fråga. 

 

Ställer frågan om Interpellationen och frågan får ställas. 
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§ 62 Dnr KS 5/2021 

 

Informationer 
 

Ordföranden tackar för informationerna. 

 

Ärendebeskrivning 

Följande informationer delges kommunfullmäktige. 

 

Information 

 

Årets hederstecken för kulturella gärningar 

 

Cecilia Jacobsson 

Motivering 

”Cecilia har genom hela sitt yrkesliv varit verksam inom kultur, som utövare (sångerska, 

revyartist, skådespelare) och som pedagog för barn och unga. Nu administrerar hon 

Skapande skola och tack vare henne får barnen i Sollefteå möta många olika typer av 

kultur i skolan. 

För sitt mångåriga kulturella engagemang, sin förmåga att stå på barnets sida, sin vilja 

att få människor att mötas och sin tro på kulturens värde är hon väl värd Sollefteå 

kommuns hederstecken.” 

 

Kulturstipendium 2021 

 

Hilma Sundin som söker kulturstipendium för att användas till inspelning av en EP 

att ges ut på Spotify. Kostnad för att mastra inspelningen, eventuell upptryckning av 

skiva, studioutrustning samt att hyra in andra musiker 

 

Norea Vesterlund som går en dansutbildning som även innefattar musik och teater. 

Norea söker stipendium att användas till studiematerial som, träningskläder, olika 

sorters dansskor, noter och manus då Norea får bekosta sådant själv och utför minst 

15 timmar dans i veckan. 

 

Miljöpris 2020 

 

Projektet KliMATval Cecilia Sjölander, Emma Andersson, Karin Gradin från 

skolan. Helen Höglund och Lena Jonasson, köket Prästbordets skola, Stellan 

Tegström, Kostverksamheten, Ulf Schön och Jenny Sundberg från ICA Kvantum 

och Maya Berdetta, civil initiativtagare. 

Motivering 

”Kommunens Kostverksamhet, ICA Kvantum och SvinnWin skapade möjligheten att 
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tillvarata svinn och samtidigt öka elevernas välmående och medvetenhet kring klimat och 

mat. 

Butikens svinn blev skolkökets lyx genom råvaror om inte hade kunnat prioriteras att 

köpas in till skolan. Personalen i skolköket, som dagligen träffar, passade på att för 

samtal kring maten i samband med att de t.ex. bjöd på energibollar av överbliven frukt 

eller maträtter som piffats upp av färska grönsaker och kryddor. 

Matleveranserna från ICA Kvantum ledde till glatt experimenterande i skolköket. Elever 

fick testa smoothies, smaka olika frukter och hämta hinkar till fruktstunden i 

klassrummet.” 

 

Stickans Kött Stig Tjernberg, Mellansjö, Ramsele 

Motivering 

”Stickans Kött har blivit ett eget varumärke och Stickan sätter hållbarhet i fokus. 

Han köper in djur från närområdet som slaktas och förädlas på gården. 

Gården har en sol-/elanläggning som försörjer stora delar av jordbruket. Elen till 

slakteriet och frysarna produceras med egna solceller. 

Stickans kött arbetar efter att framställa råvaror med minimal miljöpåverkan. Han jobbar 

också efter att producera "grön mat" dvs att alla styckningsdetaljer tas tillvara och hela 

djuret kommer till sin rätt. 

Stickan arbetar också med ett nytt koncept där människan och individen är i fokus. Där 

cirkeln sluts och hållbarheten är grunden, mycket för att nästa generation skall få rätt 

förutsättningar att förvalta våra resurser.” 

 

Kommunalrådet, Johan Andersson (C) 

Informerar om: 

• Sollefteå kommun har tecknat ett samverkansavtal med Mittuniversitetet som 

gäller för 4 år – fokus är bland annat Skidsport, Folkhälsa och Energi. 

• Cykling på Hallstaberget har invigts. Satsningen har blivit möjlig tack vare 

samarbete med Näringslivet. 

• Förstudie Persontrafik på järnvägen kommer att presenteras i mitten av september. 

• Rapport från Fryshuset gällande trygghetsskapande åtgärder har presenterats. 

• Etablering av Fritidsbanken utreds och planeras att startas upp från 2022. 

• Landsbygdsrådet är etablerat och verksamhet pågår. 

• Uppstart av tillfällig fullmäktigeberedning – ”Ungdomars delaktighet” planeras 

till hösten. Representation från samtliga partier. 

• Tack och trevlig sommar! 

Tf. Kommundirektör, Niklas Nordén 

Informerar om: 

• Covidläget; 

o Låg smittspridning i länet & kommunen 

o Ca 60% har fått första dosen & 42% andra dosen (befolkning 18 år och 

äldre) 
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o Stor vaccinationsvilja i Sollefteå kommun.  

o Lägre vaccinleveranser till regionen än planerat. Vaccinationerna kommer 

att pågå under hela sommaren  

o Det finns både kort och långsiktiga utmaningar i länet vad gäller Covid. 

Kortsiktigt är det bland annat att snabbt upptäcka och hantera eventuella 

lokala utbrott, motverka smittspridning, särskilt hos barn, ungdomar och 

unga vuxna, i samband med fritidsaktiviteter och sociala sammanhang 

samt upprätthålla motivationen att fortsätta följa aktuella 

rekommendationer, råd och riktlinjer - även efter vaccinering.  

 

På lite längre sikt handlar det om att förebygga och hantera ny 

smittspridning på skolor/förskolor vid skolstart, hantera uppskjuten vård, 

fortsatt ökad utsatthet, utanförskap, ensamhet och psykisk ohälsa - särskild 

risk för utsatta grupper.m.m. 

o Faran är inte över. 

 

• Cykelprojektet på Hallsta är invigt. Fortsatt arbete kommer att ske under hösten 

och kommande vår. 

 

• Förvarsetableringen; Den 17/6 blev det klart att Jonas Karlsson blir chef över 

Västernorrlands regemente, I 21 i Sollefteå. Tillträder officiellt 1/8 på tjänsten.  

Under sommaren kommer rekryteringsarbetet påbörjas för att kunna bemanna dels 

regementsstab såväl som utbildningsdelarna i Sollefteå och Östersund.  

Fortifikationsverket och Försvarsmakten kommer fortsätta med infraarbetet för att 

skapa långsiktiga och hållbara lösningar.  

 

Den 17 juni fattade regeringen beslut om att skriva in I21 i Sollefteå som 

regemente i Försvarsmaktens instruktion.  

Det innebär att Försvarsmakten nu fått instruktioner från regeringen att fullfölja 

riksdagsbeslutet och återupprätta regementet i Sollefteå. Vilket innebär att 

Försvarsmakten nu kan växla upp etableringsarbetet. 

 

• Centrum utveckling - Förvaltningen har tillsammans med fastighetsägarna och 

Handel Sollefteå inlett ett arbete för centrumutveckling.  

Projektet leds av Fastighetsägarna och inleds på allvar under hösten 2021.  

Målet är att med gemensamma krafter skapa en trevligare centrum som är en 

mötesplats för alla.  

En del mindre åtgärder för ett attraktivare centrum genomförs redan i år.  

 

• Nya vandringsleder - Inom ramen för EU-projektet Arena Höga Kusten Inland 

öppnades en rad nya vandringsleder i Junsele, Näsåker, Ramsele, Edsele och 

Resele. Vandringslederna är ett samarbete mellan kommunen och engagerade 

föreningar. Tanken är att lederna ska öka attraktionen och stärka besöksnäringen. 
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§ 63 Dnr KS 211/2021  

 

Motion – EPA-ungdomarna – Glesbygdens nästa entreprenörer?  

Beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 
att lämna motionen till Kommunstyrelsen för beredning.  

 

Ärendebeskrivning 

Åsa Sjödén (S) har lämnat in en motion gällande ”Epa-ungdomarna – Glesbygdens nästa 

entreprenörer?”  

 

”De senaste tio åren har vi kunnat se en enorm utveckling på antalet epa traktorer inte 

bara i vår kommun utan också i stora delar av landet. Att äga och köra en epa är för 

kommunens ungdomar många gånger en förutsättning för att kunna träffa kompisar och 

umgås utanför skoltid då kollektivtrafik i glesbygd ofta är minst sagt sparsam. Aldrig 

tidigare har så många unga tjejer haft egna bilar. Det är viktigt för jämställdheten att det 

finns bra och trygga ställen att träffas på.  Regeländringar på senare tid har också gjort 

det enklare ”göra en epa” av en vanlig bil. Det behövs inte längre lika omfattande 

ombyggnationer av bilen för att bli godkänt. Att meka med sina bilar, installera ljud och 

ljus mm är trots förenklingarna fortfarande ett stort intresse bland ungdomarna och en 

självklar del i att vara epa ägare.  

När antalet ungdomar som kör har ökat så har också kritiken mot dem blivit större. 

Ungdomarna vill så klart samlas, köra, spela musik och umgås och detta skapar irritation 

bland många vuxna. Att ge ungdomarna en möjlighet att samlas på ett ställe där de inte 

stör sin omgivning vore därför ett självklart sätt att underlätta för alla. Vi tror att det 

finns ett stort engagemang bland ungdomarna som vi vuxna behöver ta vara på inför 

framtiden. Ungdomarna är kreativa och uppfinningsrika när det kommer till att fixa med 

sina fordon, vad är det som säger att vi inte bland dessa har morgondagens 

entreprenörer och näringsidkare? En ”motorgård” med möjlighet till att meka, umgås 

och kanske fika och där ungdomarna själva får ta ett stort ansvar för verksamheten tror 

vi skulle göra mycket för dessa ungdomar. Kanske behöver det inte byggas upp en helt ny 

lokal, kanske finns det möjlighet att hyra in sig i redan befintliga.  

 

Därför föreslår vi att 

- Kommunfullmäktige beslutar utreda möjligheten att skapa en ”motorgård” för 

kommunen ungdomar.” 

Beslutsunderlag/Lagrum 

Motion Åsa Sjödén (S), KS 211/2021-1 

Skicka till 

Kommundirektören  
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§ 64 Dnr KS 213/2021  

 
Motion – Solceller på kommunens fastigheter  

Beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 
att lämna motionen till Kommunstyrelsen för beredning.  

 

Ärendebeskrivning 

Lillemor Edholm (S) har lämnat in en motion gällande ”Solceller på kommunens 

fastigheter” 

 
Utvecklingen av solceller för elproduktion har de senaste åren vart stor. Från att tidigare 

mest varit ett alternativ för sommarstugor, båtar och husvagnar som saknade tillgång till 

elnätet eller som en miljöåtgärd så har produktionen av solel kommit att bli även 

ekonomiskt fördelaktigt. 

 

Ett ekologiskt mer hållbart samhälle kan inte enbart åstadkommas genom enskilda 

individers miljömedvetna val, utan det krävs också kollektiv politisk vilja för att ge 

medborgarna förutsättningar att leva miljövänligt. 

 

Sollefteå kommun har tagit fram en strategi för att effektivisera användningen av 

energi. Strategin innebär omfattande effektiviseringar avseende byggnader, transporter 

och upphandling. Därmed har kommunen tagit ytterligare ett steg mot ett mer 

genomgripande energi- och klimatarbete. 

 

Utifrån Solkartan kan man se vilka gynnsamma förhållanden det finns för solel på 

kommunens lokaler.  

 

Vi föreslår därför: 

 

- Att en utredning görs på vilka lokaler det finns möjlighet att sätta upp solceller på. Se 

över möjligheten att den el som Kommunen inte kan tillgodogöra sig kan säljas. 

Överskottet bör då gå till Barn- och Ungdomsidrotten i kommunen. 

 

 
 

Skicka till 

Kommundirektören 
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§ 65 Dnr KS 8/2021 

 

Fördjupad uppföljning 2021 
Beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

Kommunfullmäktige godkänner den fördjupade uppföljningen för första tertialet samt 

prognos för ekonomiskt utfall 2021.  

 

Information 

Mattias Axelsson, TF Ekonomichef, informerar om ärendet. 

Justering av budgetramar har skett, detta då det kommit information kring hur 

skolmiljarden och äldreomsorgsatsningen ska hanteras.  

Kommenterar resultat per april och prognos för helår, + 22,7 mkr. 

Kommunfullmäktige ges möjlighet att ställa frågor. 

 

Ärendebeskrivning 

Redogörelse för fördjupad uppföljning till och med april 2021. Resultatet per sista april är 

12,2 mnkr att jämföra med -18,6 mnkr vid motsvarande period 2020.  

 

Verksamheternas prognos för helåret 2021 bedöms till 22,7 mnkr, vilket är 8,2 mnkr 

bättre än budget. Huvudorsaken till detta är statliga bidrag för covidrelaterade kostnader 

samt positivt utfall på skatter till följd av slutavräkning 2020 och en ny skatteprognos.  

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår fullmäktige besluta 

 

Kommunfullmäktige godkänner den fördjupade uppföljningen för första tertialet samt 

prognos för ekonomiskt utfall 2021.  

  

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande Mattias Axelsson, KS 8/2021-8 

Fördjupad uppföljning januari-april 2021. KS 8/2021-9 

 

Kommunstyrelsen beslutar 

Att uppmana samtliga verksamheter att se över intäkter och kostnader så att kommunen 

får budgeten i balans. 

Samt att uppdra till verksamheterna med negativa budgetavvikelser att vidta åtgärder för 

att komma i anslagen budgetram.  
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Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår  

Kommunfullmäktige besluta 

 

Kommunfullmäktige godkänner den fördjupade uppföljningen för första tertialet samt 

prognos för ekonomiskt utfall 2021.  

 

Förslag till beslut på mötet 

Johan Andersson (C) föreslår bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut. 
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§ 66 Dnr KS 92/2021 

 
Svar på motion – Utveckling av glesbygdsområden 
Beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

Att motionen anses besvarad. 

 

Ärendebeskrivning 

I en motion inlämnad av Curt Noppa (S) och Jan Lundberg (S) gällande ”Utveckling av 

glesbygdsområden” presenterar Trästa/Skärvsta S-förening en analys av problematiken 

kring Ångermanlands glesbygdsområden och har gjort en plan för ett utvecklingsarbete.  

 

Motionärerna beskriver utvecklingen av Ångermanlands glesbygdsområden och 

landsbygden i stort. Ämnen som varit föremål för intensiva diskussioner på såväl lokal, 

regional som nationell nivå. Motionärerna pekar på att utvecklingen behöver vändas och 

att detta måste ske innan den uppodlade marken förbuskas och återgår till mark beväxt 

med sly.  

 

Den plan som presenteras innehåller målsättning, produktions och verksamhetsområden, 

kartläggning av utvecklingsområden, infrastruktur, utbildningsbehov samt kontaktbehov 

under utredningsarbetet. 

 

Med hänvisning till planen föreslås: 

 

• att kommunfullmäktige beslutar ställa sig bakom problembeskrivningen och 

målsättningen 

• att vidta erforderliga åtgärder för att åstadkomma en positiv utveckling av 

kommunens olika glesbygdsområden enligt vår utvecklingsplan 

• att kontakta personer med lokalkännedom i de olika älvdalarna under arbetets 

gång. 

 

Förvaltningens bedömning 

Motionen beskriver och berör mängder av utmaningar i olika delar av samhället, varav 

många ligger utanför det kommunala uppdraget med bland annat råd till den politiska 

ledningen i Region Västernorrland.  

Motionen spänner över många ämnen och är eventuellt inte förenlig med 

kommunfullmäktiges arbetsordning då den berör många ämnesområden, delar som till del 

ligger utanför den kommunala kompetensen. Vilket gör att förvaltningen inte anser att det 

oreserverat går att ställa sig bakom problembeskrivningen och målsättningen. Enskilda 

delar i planen kan mycket väl komma att beaktas i kommunens arbete, men kommunen 

avser inte att lägga upp sitt arbete enligt förelagd utvecklingsplan. 
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I mångt och mycket delar förvaltningen stora delar av problembilden och kommunen 

jobbar med merparten av frågorna, varav några exempel presenteras nedan: 

• Inflyttningsarbetet, inflyttarlots 

• Ödehusprojektet 

• Fiberutbyggnad 

• Landsbygdsrådets arbete 

• Landsbygdens dag som landsbygdsrådet planerar 

• Inflyttningsdag som planeras 19 maj 

• DIS-upphandling, 

• Kostenhetens arbete för att främja lokala producenter, mindre producenter 

exempelvis ”Kotellet” 

• Utredningen medborgarkontor samt se över möjlighet att utlokalisera arbetsplatser 

från Sollefteå till övriga tätorter  

• Möjlighet till distansarbete - medarbetarperspektivet 

• Satsningar på vägbelysning 

• Upprustning av broar på landsbygden 

• Friluftskommunen Sollefteå - satsningar på utegym - näridrottsplatser 

• Satsningen på landsbygdsmiljonen 

• Stort fokus på medborgardialoger - avseende utvecklingsfrågor 

• Utökat fokus på besöksnäringen - Arena Höga Kusten Inland  

• Fokus på vandringsleder i hela kommunen - koncept under framtagande. 

Upprustning av Ådalsleden diskuteras, möte planeras under hösten 

• Fokus på de gröna näringarna - LRF har plats i både Näringslivsrådet och 

Landsbygdsrådet, fokus i livsmedelsupphandlingar och Norra Skog har plats i 

Landsbygdsrådet. 

• Planering på utredningsuppdrag till skogsförvaltaren pågår avseende att inventera 

Sollefteå kommuns åkermark. För att säkerställa att den görs tillgänglig till de 

gröna näringarna. Se över arrenden, det som står i träda, marknadsför eller 

eventuellt försälja för att maximera nyttan och användande. 

• Fortsatt arbete med att försöka möjliggöra strandnära byggnation, exempelvis i 

Näsåker och Junsele 

• Sammankoppling av landsbygds och hållbarhetsfrågorna via hållbarhetsstrateg. 

• Besluten i budgeten/antagna direktivet att bevara och utveckla de små skolorna i 

kommunen.  
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• Fokus på företagarfrågorna/näringslivsklimatet gynnar även 

landsbygdsutvecklingen. 

• Att kommunen bekostar priset årets bygd/landsbygd 

• Ekonomiskt stöd till lanthandel  

• Stöd till mindre campingar utanför tätorten 

• Energidalens arbete med att skapa lokal utveckling av satsningar på 

förnybarenergi 

• Satsningar på Solatum Hus&Hem ABs projekt ”bredbandsbullerbyar”  

• Beslut varu- och försörjningsplan i fullmäktige 2021 

• Plan för laddinfrastruktur väntas vara klar 2021 

 

Lagrum/Arbetsordning för kommunfullmäktige och dess beredningar  

§ 30 En motion ska vara skriftlig och undertecknad av en eller flera ledamöter. Med 

undertecknad avses såväl namnteckning i original som scannat underlag eller e-signatur. 

För underlag utan underskrift som skickas via e-post, kan motkontroll göras.  

Ämnen av olika slag får inte tas upp i samma motion. Motionen väcks genom att den 

lämnas in till kommunstyrelsens kansli. En motion får också lämnas vid ett sammanträde 

med fullmäktige. 

Om den som väckt motionen inte är närvarande vid det sammanträde då motionssvar 

lämnas, bordläggs ärendet. Ersättare får väcka en motion bara när ersättaren tjänstgör som 

ledamot vid ett sammanträde. Kommunstyrelsen ska två gånger varje år redovisa de 

motioner som inte har beretts färdigt. Redovisningen ska göras på fullmäktiges ordinarie 

sammanträden i februari och september 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår att motionen anses besvarad. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande Niklas Nordén, KS 92/2021-2 

Motion inkl bilaga KS 92/2021-1,-2 

 

Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår 

Kommunfullmäktige besluta 

 

Att motionen anses besvarad. 

 

 

Skicka till 

Ansvarig handläggare 

Motionären 
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§ 67 Dnr KS 254/2021  

 
Svar på motion avseende Utökad skyddsjakt på skarv   

Beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att motionen bifalls. 

 

Ärendebeskrivning 

I en motion inlämnad av Susanne Lindahl (S) och John Åberg (S) föreslås att 

Kommunfullmäktige hemställer till Länsstyrelsen Västernorrlands län att skyddsjakt på 

Skarv ska utökas vid utsättningsplatser för odlad fisk upp till Sollefteå Kraftverk. Enligt 

Länsstyrelsens beslut år 2020 fick maximalt 100 Skarvar fällas vid utsättningsplatser i 

Västernorrlands län. Med hänvisning till fiskens beroende av utsättning som 

reproduktionsmöjlighet och fiskets betydelse för såväl friluftsliv som besöksnäring så 

föreslås att en fördubbling av antalet Skarvar som får fällas vid utsättningsplatser.  

 

Länsstyrelsen har sedan motionens inlämnande fattat ytterligare ett beslut om skyddsjakt 

och ger där en historisk tillbaka blick samt redogör för bedömningarna till detta beslut 

enligt nedan. 

 

I början av 2000-talet bedrevs skyddsjakt efter beslut på länsstyrelsens initiativ. 

Rapporteringen från dessa visade efter några år på ett vikande intresse eller behov, varför 

skyddsjakt på länsstyrelsens initiativ inte längre ansågs motiverat. Skyddsjakt har därefter 

medgivits regelbundet efter ansökan. Under åren 2017–2019 har elva tillstånd till 

skyddsjakt på skarv beviljats efter ansökan, varav fem 2019 beviljats. 2020 tog 

länsstyrelsen beslut på eget initiativ samt beviljade en ansökan. 

Det samlas betydande antal skarvar vid utsättningsplatser för fisk. Varje år sätts 

hundratusentals odlade fiskar ut, framförallt i vattendrag som mynnar ut i havet. Den 

utsatta fisken (smolt), utsätts för en mängd faror på sin väg mot havet och skarv har visat 

sig vara en betydande faktor genom sin predation av smolt. En allt för stor minskning av 

smolt resulterar senare i en minskad resurs i form av återvändande lekfisk, som är en 

viktig del inom såväl sport- och fritidsfisket som yrkesfisket. Minskningen av fisk kan 

även påverka möjligheten på tillgång till lämplig avelsfisk om minskningen blir allt för 

stor. 

Storskarven Phalacrocorax carbo sinensis förekommer som häckfågel i Västernorrland 

med 3 200 par 2017 vilket efter omräkning med en faktor på 5 innebär att beståndet 

motsvarar ca 16 000 skarvindivider när de når sitt maximum efter sommaren. Maximalt 

antal fåglar som får skjutas med stöd av detta beslut är 900, vilket är ca 5 % av 

populationen i länet. Länsstyrelsen anser att medgiven skyddsjakt är balanserad och 

kontrollerad och därmed förenlig med artikel 9.1 i EU:s direktiv (79/409/EEG) om 

bevarande av vilda fåglar. Länsstyrelsen gör bedömningen att upprätthållandet av 
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gynnsam bevarandestatus hos artens bestånd i dess naturliga utbredningsområde inte 

försvåras genom beslutad skyddsjakt. 

Skyddsjakten anses främst vara befogad som skrämselmetod i syfte att få skarven att hålla 

sig borta från områden med betydande ansamlingar av fisk. 

 

Förvaltningens bedömning 

Sedan motionärerna inkom med skrivelsen har Länsstyrelsen per den 2021-04-26 i Dnr 

218-3885-2021 tagit ett nytt beslut om skyddsjakt på Skarv. Gällande den del som avser 

skyddsjakt vid utsättningsplatser så har det återigen beslutats att maximalt 100 Skarvar 

(Storskarv) får fällas i Västernorrlands län. Däremot så har perioden för under vilken 

skyddsjakt får bedrivas utökats från 1 juni-30 november till att vara perioden 1 maj–30 

november.  

 

Sollefteåforsens AB har sedan 2020 genomfört skyddsjakt i samband med utsättning av 

odlad fisk och gör så även under 2021. Då syftet med skyddsjakten främst är att störa och 

skrämma Skarven, inte döda, så förefaller motionärernas förslag om ett utökat antal inte 

förenligt med syftet.  

Länsstyrelsen följer utvecklingen och har gjort bedömningen att i detta läge så är en 

utökad skyddsjakts period den lämpliga åtgärden. 

 

Lagrum  

Skarven är fredad från jakt enligt 3 § jaktlagen och bilagorna till jaktförordningen. Enligt 

23 a och 29 §§ jaktförordningen får länsstyrelsen ge tillstånd till skyddsjakt om det inte 

finns någon annan lämplig lösning, om det inte försvårar upprätthållandet av en gynnsam 

bevarandestatus hos artens bestånd i dess naturliga utbredningsområde och för att 

förhindra allvarlig skada på bl.a. fiske, vatten eller annan egendom eller för att skydda 

vilda djur eller växter eller bevara livsmiljöer för sådana växter eller djur. 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår att hemställan om ökad skyddsjakt på Skarv avslås och anser 

motionen besvarad. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande Niklas Nordén, KS 254/2021-4 

Motion, KS 25/2021-1 

 

Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår,  

Kommunfullmäktige besluta  

 

att motionen bifalls. 
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Förslag till beslut på mötet 

John Åberg (S) med biträde av Lena Asplund (M), Anton Ångman (C), Roger Westerlund 

(-), Mattias Ahlenhed (-) och Jörgen Åslund (VI) föreslår bifall till Kommunstyrelsens 

förslag till beslut. 
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Ansvarig handläggare  
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§ 68 Dnr KS 152/2021 

 

Infrastrukturplan för publika laddningsstationer 
Beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

Att justera föreslagen plan enligt förslag från Ulf Breitholtz (V). 

 

Att bevilja föreslagen infrastrukturplan för publika laddningsstationer till laddbara fordon 

år 2030 inklusive bilagor med kartor samt fakta och begrepp. 

 

Ärendebeskrivning 

…………………. 

Komplettering från förvaltningen inför KS 2021-06-08 

 

Kommunstyrelsens utskott för samhällsutveckling beslutades den 17 maj 2021 att 

ge uppdrag till förvaltningen att även redovisa hur kommunens egna 

laddinfrastruktur ska byggas ut fram till 2030.  

Förvaltningens bedömning 

1. Ett förtydligande behöver lyftas gällande utbyggnad av ”egen laddinfrastruktur till 

2030”. Hänvisar därmed till de strategiska etappmål 3 som nämns i föreslagen 

infrastrukturplan för publika laddningsstationer till 2030 

 

Strategiska etappmål  

 

Etapp 1. Sollefteå kommun bygger kommunens första snabbladdare på Västra 

Skogen i Sollefteå för att knyta ihop riksväg 90 och riksväg 87 i centralorten 

Sollefteå. Projektet är genomfört. 

 

Etapp 2. Sollefteå kommun verkar för att öka externa aktörers intresse att etablera 

snabbladdare i Junsele, Ramsele och Graninge.  

 

Etapp 3. Sollefteå kommun verkar för en omställning till fossilfria transporter 

genom att bland annat bygga ut icke-publika laddningsmöjligheter till den interna 

fordonsflottan och för anställda.  

 

För att bidra till en geografisk förtätning och för utökad kapacitet av laddbara 

fordon geografiskt i hela kommunen genom relevanta kommunala planer.  
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I det tredje steget av strategiska etappmål som nämns i den föreslagna publika 

infrastrukturplanen för laddningsstationer är ambitionen från förvaltningen att utreda 

omställning av kommunens interna fordonsflotta. Det som är viktigt att beakta och ha 

förståelse för i frågan från politisk ledning. Är att frågan är komplex och det är många 

parametrar som berörs för att möjliggöra en omställning. 

Den miljömässiga/klimatmässiga parameter är att vi inte ”bara” kan peka ut ett alternativ 

förnybart eller fossilfritt drivmedel som till exempel eldrift. Sollefteå kommun behöver se 

över alla förnybara eller fossilfria drivmedel. Teknikutveckling sker också mycket snabbt 

inom detta område.  

Den ekonomiska parametern är; vad är kostnaden att ställa om till diverse drivmedel i 

kommuns verksamheter? Vilka stödmöjligheter finns och vilka kommer att finnas 

framöver? Utredning krävs.  

En tredje parameter är den sociala aspekten för anställda i kommunens verksamheter. Att 

anställda få möjlighet att tillgodogöra sig ny teknik utan att nuvarande arbetsmiljö blir 

försämrad.  

En sak är fastställd av förvaltningen och det är att investeringskostnad och driftkostnad 

för att bygga ut egna publika snabbladdare med minst 50 kW eller mer, inte är 

ekonomiskt försvarbart och resurssmart för offentlig verksamhet. Det framkommer tydligt 

i pilotprojektet i etapp 1. Orsaken är brist av tillräcklig marknad i kommunens 

geografiska område. Ett dilemma som inte bara är unikt i Sollefteå kommun.   

Det Sollefteå kommun förmedlar i en infrastrukturplan för publika laddningsstationer är 

att kommunen möjliggör för externa aktörer att etablera laddningsstationer i hela 

kommunen genom att kommunen har kartlagt lämpliga platser där elanslutning är möjlig, 

detaljplaner inte strider mot etablering och att markägare är positiva till att etablering kan 

ske. Här har vi redan fått effektresultat i de planerade etableringar som ska ske i Junsele 

och i Graninge.  

Förslag från förvaltningen är att ge förvaltningen tid och resurser att redovisa och utreda 

hur kommunen ska verka för omställning till en intern fossilfri fordonsflotta under år 

2021/2022 med lämplig slutrapportering år 2023 i samverkan med projekt som berör 

klimatneutralitet. 

 

Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 

Om vi väljer att bygga ut en ”egen kommunal publik laddinfrastruktur” få kommunen 

räkna med en kostnad som idag inte finns inom befintlig rambudget.  

 

…………….. 

Ärendebeskrivning 

Enligt beviljad motion från kommunfullmäktige år 2017 som initierade på att ta fram en 

strategi för utveckling av laddningsstationer runt om i hela Sollefteå kommun.  

En publik laddningsinfrastruktur för snabbladdningsstationer riktar sig främst till 

besökare i kommun men också de som har Sollefteå kommun som förbifart. Planen är av 

betydelse för besöksnäringen, näringslivet och för externa aktörer som vill bygga ut det 

publika laddinfrastruktur nätet av snabbladdningsstationer.  Allra främst verkar 
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infrastrukturplanen för att möjliggöra för fossilfria transporter runt om i Sollefteå 

kommun. 

Hänvisar till mer information i framtagen plan, kartor samt fakta och begrepp. 

 

Förvaltningens bedömning 

Föreslagen infrastrukturplan för publika laddningsstationer till laddbara fordon år 2030 är 

en avsiktsförklaring från Sollefteå kommun att möjliggöra för externa aktörer att etablera 

främst snabbladdningsstationer runt om i kommunen genom att markägare är muntligt 

tillfrågade, detaljplaner strider inte mot byggnation av laddningsstationer samt att det är 

möjligt för elanslutning på utpekade fastigheter.  

 

Strategin för laddningsstationer runt om i kommunen startade med ett pilotprojekt 2018 

att bygga kommunens första snabbladdningsstation i Sollefteå tätort med syftet att knyta 

ihop riksväg 87 med riksväg 90. Den åtgärden är genomförd.  

 

Nästa steg i strategin var att verka för etablering av snabbladdningsstationer ska ske i 

Junsele, Ramsele och i Graninge. Varför dessa platser är utpekade är med syftet att det 

bör vara cirka 6–9 mil mellan snabbladdningsstationer och att det är naturliga vägstråk till 

fjällvärlden från kusten, till Jämtland och till Sundsvall.  

 

Tredje steget i strategin är att möjliggöra en förtätning av snabbladdningsstationer runt 

om i kommunen.  

 

Planen innehåller i dagsläget 33 utpekade fastigheter. Beakta därmed att de utpekade 

fastigheterna är en uppstart som absolut bör och ska utvecklas till fler lämpliga platser 

främst med syftet att förtäta snabbladdningsmöjligheter runt om i kommunen, när och om 

behovet för snabbladdning ökar.  

 

Föreslagen plan kommer årligen att följas upp och rapporteras i en hållbarhetsrapport 

samt revideras vid behov till målsättning anses uppnådd.  

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Att bevilja föreslagen infrastrukturplan för publika laddningsstationer till laddbara fordon 

år 2030 inklusive bilagor med kartor samt fakta och begrepp. 

 

Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 
Eftersom Sollefteå kommun gör en avsiktsförklaring i framtagen plan att inte äga, drifta 

eller sköta framtida publika laddningsstationer anser förvaltningen att ekonomiska 

konsekvenser inte är aktuellt.    
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Återrapportering 

Årligen kommer en hållbarhetsrapport tas fram och här kommer beslutande instanser att 

få återrapportering av infrastrukturplanens effekter i samband med kommunens 

årsredovisning.  

 

Samråd 

Samverkansgrupp för utveckling av en publik laddinfrastruktur; 

Hållbarhetsstrateg, Sollefteå kommun 

Detaljplanehandläggare, Sollefteå kommun 

Mark- och exploateringsingenjör, Sollefteå kommun 

Näringslivschef, Sollefteå kommun 

Biofuel Region 

Arena Höga Kusten inland 

Civilsamhälle – dialogmöten i Ramsele våren 2020 m.fl. 

EON 

 

Styrgrupp för hållbar utveckling, Sollefteå kommun; 

KSO - kommunalråd 

Vice KSO 

andre vice KSO – oppositionsråd 

Ordförande för utskott 

Kommundirektör 

Huvudenhetschefer 

Folkhälsosamordnare 

Hållbarhetsstrateg 

 

Tillväxtgruppen, Sollefteå kommun  

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande med bilagor, Stina Eriksson – KS 152/2021-1—4,-6 

 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att 

 

Att vision och mål för att uppnå en fossilfri fordonsflotta fastställes 2021 i samband med 

den genomgripande revideringen av kommunens målarbete. 

 

Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår  

Kommunfullmäktige besluta 

Att bevilja föreslagen infrastrukturplan för publika laddningsstationer till laddbara fordon 

år 2030 inklusive bilagor med kartor samt fakta och begrepp. 
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Förslag till beslut på mötet 

Ulf Breitholtz (V) med biträde av Johan Andersson (C), och Lena Asplund (M) föreslår 

att sista stycket på sid nio i planen stryks. ”I rollen som samverkande part kommer 

kommunen inte att äga*, sköta, drifta, eller underhålla publika laddare därmed tillfaller 

varken intäkter från laddning eller investerings- eller underhållskostnader kommunen. 

*Sollefteå kommun äger idag en laddningsstation för snabbladdning på Trafikverkets 

rastplats i Sollefteå och kommunen har som avsikt i nuläget att endast äga denna 

laddningsstation tillsvidare.” 

 

Johan Andersson (C) föreslår bifall till planen i övrigt. 

 

Beslutsgång 

Ordförande Gunilla Fluur (-) frågar om Kommunfullmäktige beslutar att genomföra 

ändring enligt Ulf Breitholtz (V) förslag och i övrigt anta planen enligt 

Kommunstyrelsens förslag till beslut. Finner så. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skicka till 

Hållbarhetsstrateg 

Kommunkansli 
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§ 69   Dnr KS 169/2021 

 

Svar på - Hemställan om hantering av särskilda medel från 
regeringen från och med 2021 för utökat åtagande angående 
operativ ledning av räddningstjänsten 
 

Beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att avslå räddningstjänstförbundets hemställan om att erhålla medlen för år 2021.  

 

Jäv 

Ingemar Jonsson (C), Åsa Sjödén (S), Morgan Nordin (S) och Markus Spjuth (V) anmäler 

Jäv och deltar inte på denna punkt.            

 

Ärendebeskrivning 

Direktionen för Räddningstjänsten Höga Kusten - Ådalen (HKÅ) skriver till 

ägarkommunerna och hemställer om hantering av särskilda medel från regeringen från 

och med 2021 för utökat åtagande angående operativ ledning av räddningstjänsten.  

 

Staten har, som finansiering enligt den kommunala finansieringsprincipen, tillskjutit 4,34 

kr/inv. år 2021 via de generella statsbidragen till kommunerna. Baserat på en befolkning 

om 18 872 invånare uppgår statsbidraget för 2021 till 82 000 kr 

 
 

Beroende på Sollefteå kommuns befolkningsförändring relativt riket förändras 

statsbidragets storlek från 2022 och framåt. 

 

Förvaltningens bedömning 
Sollefteå kommun har i sina förslag till budgetunderlag 2022 från förvaltningen utökat 

medlemsbidraget till RHKÅ så att det inkluderar även de särskilda medlen från 

regeringen för finansiering av det utökade åtagandet angående operativ ledning av 

räddningstjänsten.  

 

Räddningstjänstförbundet önskar även erhålla anslaget för innevarande budgetår 2021. 

Eftersom restriktion bör tillämpas vid revideringar av budget för innevarande år samt 
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eftersom Räddningstjänstförbundet hade ett starkt positivt resultat för 2020 föreslås 

begäran avseende år 2021 avslås. 

 

Beslutsunderlag  

Inkommen hemställan från Räddningstjänsten Höga Kusten – Ådalen om hantering av 

särskilda medel från regeringen från och med 2021 för utökat åtagande angående operativ 

ledning av räddningstjänsten. KS 169/2021-1,-2 

Förvaltningsyttrande Niklas Nordén, KS 169/2021-3 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Kommunstyrelseförvaltningen föreslår kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige 

besluta 

att avslå räddningstjänstförbundets hemställan om att erhålla medlen för år 2021.  

 

Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår  

Kommunfullmäktige besluta 

 

att avslå räddningstjänstförbundets hemställan om att erhålla medlen för år 2021.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skicka till 

Räddningstjänsteförbundet HögaKusten Ådalen 

Kramfors kommun 

Härnösands kommun 

Ansvarig handläggare  
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§ 70 Dnr KS 33/2021  

 

Ansvarsfrihet 2020 – Höga Kusten Airport AB 
Beslut 
 

Kommunfullmäktige besluta att 

 

Uppdra till stämmoombud att godkänna årsredovisningen för 2020 och föreslagen 

vinstdisposition.  

 

Bevilja styrelsen och verkställande direktören ansvarsfrihet.   

 

Verksamheten under 2020 bedrivits i enlighet med det kommunala ändamålet. 

 

Jäv 

Jörgen Åslund (VI), John Åberg (S), Åsa Sjödén (S), Birgitta Häggkvist (VI), Andreas 

Jonsson (C), Marie Hansson (V) anmäler jäv och deltar inte på denna punkt.            

 

Ärendebeskrivning/sammanfattning 

Resultatet för 2020 efter bokslutsdispositioner uppgår till 0 tkr och föreslås balanseras i 

ny räkning.  

 

Lekmannarevisorerna bedömer att bolagets verksamhet har skötts på ett ändamålsenligt 

och från ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt.  

 

I revisionsberättelsen tillstyrks att styrelsens ledamöter och verkställande direktör beviljas 

ansvarsfrihet för räkenskapsåret. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande Niklas Nordén, KS 33/2021-5 

Årsredovisning, revisionsrapporter, KS 33/2021-1--4 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår fullmäktige besluta att: 

 

Uppdra till stämmoombud att godkänna årsredovisningen för 2020 och föreslagen 

vinstdisposition.  

 

Bevilja styrelsen och verkställande direktören ansvarsfrihet.   

 

Verksamheten under 2020 bedrivits i enlighet med det kommunala ändamålet. 
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Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår 

Kommunfullmäktige besluta att 

 

Uppdra till stämmoombud att godkänna årsredovisningen för 2020 och föreslagen 

vinstdisposition.  

 

Bevilja styrelsen och verkställande direktören ansvarsfrihet.   

 

Verksamheten under 2020 bedrivits i enlighet med det kommunala ändamålet 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skicka till 

Höga Kusten Airport AB 

Kramfors kommun 

Ansvarig handläggare  
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§ 71 Dnr KS 186/2021 

  

Övergripande verksamhetsplan med budget 2022-2024 
Beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar  

 

Att fastställa Socialdemokraternas budgetförslag enligt nedan: 

 

A: Skatter och bidrag beräknas utifrån minskad befolkning med 150 personer 2022-2023 

och därefter 100 

 

B: Skattesatsen ligger oförändrad på 23,39%. 

 

C: Utdebiteringen avseende VA-taxan föreslås ökad med 2,5% på fasta delen av taxan 

och med 1,8% på rörliga delen 2022. Taxan för hushållsavfall föreslås oförändrad 2022, 

övriga utdebiteringar enligt tidigare beslut. 

 

D: Kommunstyrelsen har rätt att under perioden 2022-2024 ingå låneförpliktelser till ett 

högsta belopp om 990 mnkr. 

 

E: Såsom för egen skuld ingå borgen för Solatum Hus&Hem AB låneförpliktelser upp till 

ett totalt högsta belopp om 300 mnkr jämte därpå löpande ränta och kostnader. Det högsta 

lånebeloppet ska räknas på skuldbrevens ursprungliga lånebelopp. 

 

F: Såsom för egen skuld ingå borgen för Sollefteåforsens AB låneförpliktelser upp till ett 

totalt högsta belopp om 185 mnkr jämte därpå löpande ränta och kostnader. Det högsta 

lånebeloppet ska räknas på skuldbrevens ursprungliga lånebelopp. 

 

G: Borgensavgiften för kommunens aktiebolag fastställs till 0,4% av låneskulden per 

31/12 2021. 

 

H: Kommunens ingående låneskuld ska amorteras med 17 mnkr, 20,5 mnkr, 20,5 mnkr 

perioden 2022-2024.  

 

I: Justering av budgetramar utifrån ny organisation giltig från 1/8 2021 sker enligt bilaga 

4. 

 

J: Övergripande mål för 2022 och mål för god ekonomisk hushållning hänskjuts till 

målarbetet under hösten 2021. Måldokumentet kompletterar verksamhetsplanen vid 

fastställande under hösten. 

 

K: Finansiella mål och mål för god ekonomisk hushållning formuleras enligt nedan: 
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• Resultat varje år på minst 1,6 % av skatter och bidrag (justerat för sparade 

pensionsmedel).  

• Amortering på låneskuld med 17 mnkr, 20,5 mnkr, 20,5 mnkr perioden 2022-

2024. 

• Resultatet från förbund och bolag som konsolideras i kommunkoncernen skall 

vara positivt. 

• Koncernens soliditet ska förbättras med 0,5 procentenhet per år under 2022-2024. 

• Kommunens investeringar, med undantag för affärsverksamhet, ska vara 

egenfinansierade inom ramen för den senaste treårsperioden. Utöver dessa 

löpande investeringar fattar kommunfullmäktige beslut i varje enskilt fall. 

Investeringar inom näringsverksamhet finansieras via taxor. 

 

L: Budget för 2022 och plan för 2023 och 2024 fastställs enligt nedan bilagor. 

 

- Resultatbudget, driftbudget för verksamheter fastställs enligt bilaga 2a och b  

- Kommungemensam verksamhet fastställs enligt bilaga 2c 

- Investeringsbudget fastställs enligt bilaga 2d  

 

M: Övergripande verksamhetsplan med budget 2022 - 2023 fastställs enligt framlagt 

förslag men justeras i enlighet med Socialdemokraternas budgetförslag utifrån bilagorna 

2a-d. 

 

Reservation 

Samtliga ledamöter i Centerpartiet, Vänsterpartiet och Västrainitiativet reserverar sig mot 

beslutet. 

 

Samtliga ledamöter i Moderaterna reserverar sig till förmån för eget förslag. 

 

Information 

Mattias Axelsson, TF Ekonomichef, informerar om processen för framtagande av budget 

och verksamhetsplan.  

Går bla igenom budgetberedningens förslag och grundförutsättningar för förslaget. 

 

Ärendebeskrivning 

Budgetberedningen har tagit fram ett förslag till budget för 2022 och plan 2023-2024. 

Utifrån detta förslag har kommunstyrelseförvaltningen utarbetat en övergripande 

verksamhetsplan med budget för perioden 2022-2024.  

 

Beslutsunderlag 

Övergripande verksamhetsplan med budget 2022-2024 (inkluderar övergripande mål samt 

finansiella mål och mål för god ekonomisk hushållning) KS, 186/2021-6 
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Förvaltningsyttrande Niklas Nordén, KS 186/2021-5 

Budgetberedningens protokoll: KS 186/2021-4 

   - Bilaga 1a-d: Budgetförslag Vi, V och C  

   - Bilaga 2a-d: Budgetförslag  S  

   - Bilaga 3a-d: Budgetförslag Oberoende 

   - Bilaga: 4 Justering av budget enligt ny organisation 

Moderaterna Budgetskrivelse samt budgetdokument, KS 186/2021-1,-3 

Socialdemokraterna Budgetskrivelse samt budgetdokument, KS 186/2021-7, -8 

Centern, Västrainitiativet och Vänsterpartiets budgetskrivele, KS 186/2021-9 

   

Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår 

Kommunfullmäktige besluta: 

 

A: Skatter och bidrag beräknas utifrån minskad befolkning med 150 personer 2022-2024. 

 

B: Skattesatsen ligger oförändrad på 23,39%. 

 

C: Utdebiteringen avseende VA-taxan föreslås ökad med 2,5% på fasta delen av taxan 

och med 1,8% på rörliga delen 2022. Taxan för hushållsavfall föreslås oförändrad 2022, 

övriga utdebiteringar enligt tidigare beslut. 

 

D: Kommunstyrelsen har rätt att under perioden 2022-2024 ingå låneförpliktelser till ett 

högsta belopp om 990 mnkr. 

 

E: Såsom för egen skuld ingå borgen för Solatum Hus&Hem AB låneförpliktelser upp till 

ett totalt högsta belopp om 300 mnkr jämte därpå löpande ränta och kostnader. Det högsta 

lånebeloppet ska räknas på skuldbrevens ursprungliga lånebelopp. 

 

F: Såsom för egen skuld ingå borgen för Sollefteåforsens AB låneförpliktelser upp till ett 

totalt högsta belopp om 185 mnkr jämte därpå löpande ränta och kostnader. Det högsta 

lånebeloppet ska räknas på skuldbrevens ursprungliga lånebelopp. 

 

G: Borgensavgiften för kommunens aktiebolag fastställs till 0,4% av låneskulden per 

31/12 2021. 

 

H: Kommunens ingående låneskuld ska amorteras med 22 mnkr, 22 mnkr, 22 mnkr 

perioden 2022-2024.  

 

I: Justering av budgetramar utifrån ny organisation giltig från 1/8 2021 sker enligt bilaga 

4. 
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J: Övergripande mål för 2022 och mål för god ekonomisk hushållning hänskjuts till 

målarbetet under hösten 2021. Måldokumentet kompletterar verksamhetsplanen vid 

fastställande under hösten. 

 

K: Finansiella mål och mål för god ekonomisk hushållning formuleras enligt nedan: 

• Resultat varje år på minst 1,3 % av skatter och bidrag (justerat för sparade 

pensionsmedel).  

• Amortering på låneskuld med 22 mnkr, 22 mnkr, 22 mnkr perioden 2022-2024. 

• Resultatet från förbund och bolag som konsolideras i kommunkoncernen skall 

vara positivt. 

• Koncernens soliditet ska förbättras med 0,5 procentenhet per år under 2022-2024. 

• Kommunens investeringar, med undantag för affärsverksamhet, ska vara 

egenfinansierade inom ramen för den senaste treårsperioden. Utöver dessa 

löpande investeringar fattar kommunfullmäktige beslut i varje enskilt fall. 

Investeringar inom näringsverksamhet finansieras via taxor. 

 

L: Budget för 2022 och plan för 2023 och 2024 fastställs enligt nedan bilagor. 

 

- Resultatbudget, driftbudget för verksamheter fastställs enligt bilaga 1a och b  

- Kommungemensam verksamhet fastställs enligt bilaga 1c 

- Investeringsbudget fastställs enligt bilaga 1d  

 

M: Övergripande verksamhetsplan med budget 2022 - 2023 fastställs utifrån 

budgetberedningens förslag avseende budget 2022 och plan 2023-2024. 

 

Förslag till beslut på mötet 

1. Johan Andersson (C) med biträde av Maria Wennberg (C), Birgitta Häggkvist (VI), 

Kjell-Åke Sjöström (V), Roger Johansson (VI), Jörgen Åslund (VI) och Anton 

Ångman (C) föreslår bifall till Kommunstyrelsens förslag till beslut i sin helhet. 

2. Lena Asplund (M) med biträde av Kerstin Franzén (M) föreslår bifall till 

Moderaternas förslag till beslut i sin helhet. 

3. Åsa Sjödén (S) med biträde av Mattias Ahlenhed (-), Åsa Nilsson (S) och John Åberg 

(S) föreslår bifall till Socialdemokraternas förslag till beslut i sin helhet. 

Ordförande Gunilla Fluur (-) redogör för att det finns tre förslag till beslut. 

Kommunstyrelsens förslag till beslut (C, V, VI), Socialdemokraternas budgetförslag och 

Moderaternas budgetförslag. 

Redogör för att Kommunstyrelsens förslag utgör huvudförslag och att det mellan S och M 

ska tas fram ett motförslag. 

 

Ajournering begärs och verkställs. 
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Beslutsgång 1 

Ordförande ställer frågan om Kommunfullmäktige beslutar att Socialdemokraternas eller 

Moderaternas budget ska utgöra motförslag. Finner Socialdemokraterna. 

 

Beslutsgång 2  

Ordförande ställer frågan om Kommunfullmäktige beslutar enligt Kommunstyrelsens 

förslag till beslut eller enligt Socialdemokraternas förslag till beslut. Finner enligt 

Kommunstyrelsens förslag till beslut. 

 

Omröstnings begärs och ska genomföras. 

 

Omröstning 

Ordförande redogör för att en Ja-röst läggs på Kommunstyrelsens förslag och en Nej-röst 

på Socialdemokraternas förslag. 

 

Med 21 Ja-röster, 23 Nej-röster och 1 som avstår konstaterar Ordförande att 

Kommunfullmäktige beslutar enligt Socialdemokraternas förslag till budget.  

Omröstningsbilaga se nästa sida. 
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Omröstningsbilaga § 71 

 

  

Ledamot  Ja/Nej 

Johan Andersson (C) J 

Maria Wennberg (C) J 

Paul Höglund (C) J 

Joel Ölund (C) J 

Anton Ångman (C) J 

Andreas Jonsson (C) J 

Ingemar Jonsson (C) J 

Daniel Höglund (C) J 

Monica Tirri (C) J 

Jörgen Åslund (VI) J 

Birgitta Häggkvist (VI)  J 

Ulrika Bergman (VI) J 

Roger Johansson (VI) J 

Elisabeth Sjöström (VI) J 

Ulf Breitholtz (V) J 

Marie Hansson (V) J 

Kjell-Åke Sjöström (V) J 

Lars Sahlén (V) J 

Inger Fängström (V) J 

Sebastian Nygren (V) J 

Åsa Sjödén (S) N 

John Åberg (S) N 
Lillemor Edholm (S) N 

 

 

Ledamot  Ja/Nej 

Mikael Sjölund (S) N 

Åsa Nilsson (S) N 

Gunder Lidén (S) N 

Susanne Lindahl (S) N 

Curt Noppa (S) N 

Nils-Gunnar Molin (S) N 

Morgan Nordin (S) N 

Eva Fors (S) N 

Sven-Göran Johansson (S) N 

Lennart Önblad (S) N 

Kenneth Modén (S) N 

Yvonne Eriksson (S) N 

Jan Lundberg (S) N 

Lena Asplund (M) A 

Kerstin Franzén (M) J 
Raymond Clancy (-) N 

Sven-Erik Ragnarsson (-) N 

Roger Westerlund (-) N 

Mattias Ahlenhed (-) N 

Gunilla Fluur (-) N 

Linus Källgren (-) N 

Matz Carlbom Duvemo (-) N 
Summa 

 

 

 

21 Ja 

23 Nej 

1 Avstår 
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Ansvarig handläggare  
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§ 72 Dnr 49/2021 

 

Svar på återremiss - Begäran om tillstyrkansbesked 
vindkraftpark Vaberget - wpd Onshore Vaberget AB 
Beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

Att bifalla ansökan. 

 

Jäv 

Johan Andersson (C) anmäler jäv och deltar inte på denna punkt. 

 

Reservation  

Jörgen Åslund (VI), Birgitta Häggkvist (VI), Roger Johansson (VI), Ulrika Bergman (VI), 

Elisabeth Sjöström (VI), Daniel Höglund (C), Raymond Clancy (SD), Roger Westerlund 

(-), Sven-Erik Ragnarsson (-), Mattias Ahlenhed (-), Linus Källgren (-), Matz Carlbom-

Duvemo (-) och Gunilla Fluur (-) reserverar sig mot beslutet. 

 

Ärendebeskrivning 

Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 31 maj 2021 återremitterades ärendet med 

motivering ”Då det nu är klart att ansökan är en ny ansökan, så ska den handläggas såsom 

en ny ansökan i enlighet med gällande ordning med miljöprövning. Samt att avsaknade 

kompletteringar ska ingå i beslutsunderlagen.” 

 

Utredning 

Nyinkomna handlingar 

Efter samtal med Länsstyrelsen i Västernorrland framkom följande.  

 

Länsstyrelsen anser att den ansökan som föreligger är komplett för kommunens tillstyrkan 

utan de handlingar som inkom den 31 maj.  

 

Miljöprövningsdelegationen ansåg att ansökan behövde kompletteras inför deras 

tillståndsprövning. Denna komplettering begärdes efter det att begäran om tillstyrkan 

inkom till kommunen. 

 

Kompletteringshandlingar ingår normalt inte i det underlag som kommunen ska basera 

sitt beslut i tillstyrkansfrågan på. Det är endast om det i kompletteringen finns nya 

yrkanden som kommunen kan involveras. Nu inkomna handlingar innehåller inga nya 

yrkanden. 

 

Förvaltningen har ingen åsikt beträffande handläggningen av ansökan i övrigt. 
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Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande Maria Lindsbo, KS 49/2021- 

1117-24.1 Bilaga 1. Layout för fasta vindkraftverkspositioner 

1117-24.2 Bilaga 2. Ljud och skuggberäkning på svenska 

1117-24.3 Bilaga 3. Skuggberäkning för enbart wpds vindkraftverk 

1117-24.4 Vaberget komplettering, wpd 

 

Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår 

Kommunfullmäktige besluta 

 

Att bifalla ansökan. 

 

Förslag till beslut på mötet 

Jörgen Åslund (VI) med biträde av Roger Johansson (VI), Mattias Ahlenhed (-), Roger 

Westerlund (-), Birgitta Häggkvist (VI), Raymond Clancy (SD), Ulrika Bergman (VI) och 

Daniel Höglund (C) föreslår avslag på ansökan. 

 

Lena Asplund (M) med biträde av Ingemar Jonsson (C), Kerstin Franzén (M) och Ulf 

Breitholtz (V) föreslår bifall till ansökan. 

 

Beslutsgång 

Ordförande Gunilla Fluur (-) redogör för att det finns två förslag till beslut. 

Kommunstyrelsens förslag om bifall till ansökan och Jörgen Åslund (VI) mfl förslag om 

avslag. 

 

Ordförande ställer frågan om Kommunfullmäktige beslutar enligt Kommunstyrelsens 

förslag eller avslår ansökan. Finner bifall. 

 

Omröstnings begärs och ska genomföras. 

 

Omröstning 

Ordförande redogör för att en Ja-röst läggs på bifall och en Nej-röst på avslag. 

 

Med 30 Ja-röster, 13 Nej-röster och 2 som avstår beslutar Kommunfullmäktige att bifalla 

ansökan.  
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Omröstningsbilaga § 72 

 

Ledamot  Ja/Nej 

Maria Wennberg (C) J 

Paul Höglund (C) J 

Joel Ölund (C) J 

Anton Ångman (C) J 

Andreas Jonsson (C) J 

Ingemar Jonsson (C) J 

Daniel Höglund (C) N  

Monica Tirri (C) J 
Hugo S Wennberg (C) J 

Jörgen Åslund (VI) N  

Birgitta Häggkvist (VI)  N 

Ulrika Bergman (VI) N 

Roger Johansson (VI) N 

Elisabeth Sjöström (VI) N 

Ulf Breitholtz (V) J 

Marie Hansson (V) A 

Kjell-Åke Sjöström (V) J 

Lars Sahlén (V) J 

Inger Fängström (V) A 

Sebastian Nygren (V) J 

Åsa Sjödén (S) J 

John Åberg (S) J 
Lillemor Edholm (S) J  

 

 

Ledamot  Ja/Nej 

Mikael Sjölund (S) J 

Åsa Nilsson (S) J 

Gunder Lidén (S) J  

Susanne Lindahl (S) J  

Curt Noppa (S) J  

Nils-Gunnar Molin (S) J  

Morgan Nordin (S) J  

Eva Fors (S) J  

Sven-Göran Johansson (S) J  

Lennart Önblad (S) J 

Kenneth Modén (S) J  

Yvonne Eriksson (S) J  

Ilkka Laamanen (S) J 

Lena Asplund (M) J  

Kerstin Franzén (M) J 
Raymond Clancy (SD) N 

Sven-Erik Ragnarsson (-) N 

Roger Westerlund (-) N 

Mattias Ahlenhed (-) N 

Gunilla Fluur (-) N 

Linus Källgren (-) N 

Matz Carlbom Duvemo (-) N 
Summa 

 

 

 

30 Ja 

13 Nej 

2 Avstår 

 

 

 

 

 

 

 

 
Skicka till 

Länsstyrelsen Västernorrland 

Företaget 

Ansvarig handläggare 

 

  



 
    

Nämnd/styrelse 

Kommunfullmäktige 
 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2021-06-28 
 

 

 

Justerarnas signatur 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

43 (53) 

§ 73  Dnr KS 7/2021 

 

Avsägelser ersättare i Kommunstyrelsen 
Beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar  

 

Att bevilja, Folke Lindgren (M) avsägelse som ersättare i Kommunstyrelsen. 

 

Ärendebeskrivning  

Folke Lindgren (M) har avsagt sig platsen som ersättare i Kommunstyrelsen.  

Kommunfullmäktige har att bevilja avsägelsen. 

 

Beslutsunderlag 

Avsägelse Folke Lindgren (M), KS 7/2021-26 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skicka till 

Ledamoten 

Kommunkansliet, Guniris Jonasson 
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§ 74 Dnr KS 7/2021 

 

Valärende – ersättare i Kommunstyrelsen 
Beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

Att välja Sven-Olov Gradin (M) till ny ersättare i Kommunstyrelsen. 

 

Ärendebeskrivning 

Folke Lindgren (M) har beviljats avsägelse från sin plats som ersättare i 

Kommunstyrelsen.  

 

Kommunfullmäktige har att välja en ny ersättare till Kommunstyrelsen. 

 

Förslag till beslut på mötet 

Lena Asplund (M) föreslår att Sven-Olov Gradin (M) väljs till ny ersättare i 

Kommunstyrelsen. 
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Kommunkansli Guniris Jonasson  
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§ 75  Dnr KS 212/2021  

 

Interpellation till Kommunstyrelsens ordf.  angående skötsel av 
Lövlunds Naturreservat i Lungsjön, Ramsele  
Beslut 

 
Kommunfullmäktige beslutar  

 

Interpellationen anses besvarad med det skriftliga och muntliga svar som lämnats.  

 

Ärendebeskrivning  

Lillemor Edholm (S) har lämnat in en interpellation till kommunalråd John Andersson (C) 

enligt nedan;  

 

”Skötsel av Lövlunds Naturreservat i Lungsjön, Ramsele. 

 

Under 2004 (2004-01-26) beslutade Sollefteå kommun att bilda Lövlunds naturreservat. 

En skötsel och åtgärdsplan gjordes för området. 

Syftet med reservatet var att långsiktigt bevara orkidén Guckuskon samt de värdefulla 

naturmiljöerna men även den i övrigt höga artrikedomen av främst kärlväxter. 

Inom ramen av ovanstående är syftet även att hålla området tillgängligt för allmänheten. 

I reservatet finns minst 7 arter som är rödlistade, det innebär att arternas tillstånd och 

status håller på att försvinna eller rent ut sagt, dö ut. 

I början på 2000 räknades guckuskon och man hittade 7684 plantor. I skötselplanen ska 

räkning göras vart 5:e år för att följa utvecklingen av populationen 

På senare tid har inga åtgärder gjorts i reservatet. Det växer igen och tillgängligheten är 

under all kritik. 

2005 flyttades kommunskogen från samhällsbyggnadsnämnden till kommunstyrelsen och 

sedan har ansvaret för Lövlunds Naturreservat varit oklart. 

Därför frågar jag: 

- Vem ansvarar för Lövlunds Naturreservat? 

- När räknades Guckuskon senast? 

- Hur ser tillgängligheten ut för besökare med informationstavlor och spänger? 

- Tas det 1% från kommunskogen för åtgärder i reservatet? Om inte vart går då 

dessa pengar till?” 

 

Johan Andersson (C) svarar enligt följande;  

 

”Tack för din interpellation Lillemor, nedan följer svaren på dina frågeställningar 

gällande Lövlunds naturreservat i Lungsjön. Av riktlinjer för ägande, skötsel och 

förvaltning av den kommunägda skogen, fastställd i Kommunstyrelsen 2021-03-02 § 25, 

framgår bland annat följande: 
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Lövlunds naturreservat är ett kommunalt reservat som Sollefteå kommun bildade i slutet 

av september 2003 samt utökade i januari 2004. Det består av ett cirka 33 hektar stort 

område med örtrik granskog och rikkärr strax norr om byn Lövlund i Ramsele socken. 

Syftet med reservatet är att långsiktigt bevara orkidén guckusko samt de värdefulla 

naturmiljöerna rikkärr och örtrik granskog. Eftersom området ingår i EU:s nätverk av 

värdefulla naturområden, Natura 2000, ska denna art och dessa två naturmiljöer 

upprätthållas i gynnsam bevarandestatus. Syftet är också att bevara den i övrigt höga 

artrikedomen av främst kärlväxter. Inom ramen för ovanstående, är syftet även att hålla 

området tillgängligt för allmänheten.  

 

Historisk markanvändning. Lövlunds by började odlas upp under 1700-talet. I början av 

1800-talet anlades en stor vattensåg söder om byn, vilket troligen medförde att 

avverkningarna ökade i trakten. På en karta från mitten av 1800-talet kan man se att 

delar av det som är naturreservat idag, då var slåttermarker där man slog hö till 

kreaturen. Som mest fanns ett 60-tal kor och 12 hästar i byn. Merparten av 

slåttermarkerna var troligen öppna och fria från skog och de var inhägnade för att 

utestänga boskapen som betade på skogen. Av namn som "källand" och "slåttrå" kan man 

förstå att markerna till stor del var ganska blöta. I början av 1980-talet grävdes ca 10 km 

diken i syfte att öka skogsproduktionen i området. När den enorma förekomsten av 

guckusko upptäcktes, lades en del av dikena igen. Sedan reservatet bildades har man 

påbörjat försök med att lägga igen eller "proppa" en del diken för att återställa 

hydrologin. Skötselplan för Lövlunds naturreservat antogs 2004. Det kommunala 

naturreservatet är liksom övriga områden med övervägande naturvårdssyfte en del av 

den kommunägda skogen. Extern naturvårdskompetens används vid behov. 

 

Vem ansvarar för Lövlunds Naturreservat?   

Lövlunds naturreservat tillhör den kommunägda skogen och som verksamhet ges den 

plats i organisationsmodellen för kommunen och kommunstyrelseförvaltningen. Den 

kommunägda skogen är underställd kommundirektören. Skogsförvaltaren är placerad på 

tekniska enheten sedan 2020. Se riktlinjer för ägande, skötsel och förvaltning av den 

kommunägda skogen, fastställd i Kommunstyrelsen 2021-03-02 § 25. Den kommunägda 

skogen tillhör kommungemensam verksamhet, ansvarig nämnd är kommunstyrelsen och 

löpande information ges likt tidigare mandatperiod till allmänna utskottet samt biläggs 

årsredovisningen.  

 

När räknades Guckuskon senast?             

Sommaren 2002 räknades det till 7684 plantor varav 2012 blommande. Det finns även 

uppgifter om att räkning genomfördes under 1980-talet. Efter 2002 finns det inte några 

kända uppgifter kring huruvida några ytterligare räkningar genomförts under de gångna 

19 åren. 
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Hur ser tillgängligheten ut för besökare med informationstavlor och spänger?  

Det finns en vägskylt vid vägskälet mellan Lungsjövägen och Lövlundsvägen som visar 

tydligt hur man färdas till naturreservatet, vid stigen som leder in i reservatet sitter en 

informationstavla som är i gott skick. Vissa spänger sviktar dock när man går på dem i 

reservatet och för att förbättra situationen har förvaltningen för två veckor sedan börjat 

se över alternativ kring hur dessa spänger ska kunna bytas ut, alternativt rustas upp. 

 

Tas det 1% från kommunskogen för åtgärder i reservatet?  

I de kommunala riktlinjerna för ägande, skötsel och förvaltning av den kommunägda 

skogen står ingenting om dessa 1% som skall gå till skötsel och underhåll av reservatet. 

Däremot står det under punkt 17 Markanvändning, att intäkter från anläggningsarrenden 

(vindbruk) används inledningsvis för skogsvårdande röjning, skötsel av kommunreservat 

mm. 

 

Samhällsbyggnadsnämnden arbetade i början av 2000-talet efter att avsätta 1% av de 

totala skogsintäkterna för åtgärder i reservatet. Den kommunägda skogen har sedan dess 

bytt organisatorisk tillhörighet sedan länge och skogsintäkterna har varierat stort under 

de senaste 20 åren. Utifrån förvaltningsyttranden jag tagit del av, från bland annat 2009 

och 2013 har 1% som samhällsbyggnadsnämnden hänvisat till, inte varit aktuellt på 

många år.   

 

Det senaste protokollet som behandlat skötsel av kommunreservatet Lövlund 1:48, är 

kommunstyrelsens arbetsutskott daterat 2009-12-15, där beslutades följande: 

 

”Arbetsutskottet återremitterar ärendet till kommunstyrelseförvaltningen för ytterligare 

beredning. Inga åtgärder ska vidtas förrän frågan är avgjord. 

 

Återremissen innefattar att presidieträff ska bokas in med kommunstyrelsen och 

samhällsbyggnadsnämnden. Ny åtgärdsplan ska gemensamt upprättas av 

kommunstyrelseförvaltningen och samhälsbyggnadsförvaltningen. Ansvarsfrågan för 

kommunreservatet ska utredas” 

 

Det har inte gått att finna någon uppgift på att ärendet återkom till politiken så som 

återremissen efterfrågade. 

 

Den senast daterade handlingen i ärendet är ett tjänstemannayttrande till 

kommunstyrelsens teknikutskott daterat 2013-01-21. Yttrandet riktar sig till 

samhällsbyggnadsnämnden som ifrågasatt skötselansvaret och dessa 1%. Av yttrandet 

framkommer bland annat följande: 

 

”Kommunstyrelsens teknikutskott föreslår kommunstyrelsen besluta att uppmärksamma 

samhällsbyggnadsnämnden på kommunfullmäktigebeslutet 2012-02-27 §11 Riktlinjer för 
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förvaltning och skötsel av den kommunägda skogen 2012 – 2019. Riktlinjerna klargör 

samhällsbyggnadsnämndens frågeställningar.” 

 

Av tjänstemannayttrandet framgår även följande: 

 

”Förvaltningen ställer sig frågande till samhällsbyggnadsnämndens behov av 

klargörande var skötselansvaret och ekonomin för det kommunala reservatet ligger. 

2012-02-27 antog kommunfullmäktige riktlinjer för förvaltning och skötsel av den 

kommunägda skogen 2012-2019. I kommunfullmäktigebeslutet deltog politiker som också 

sitter i samhällsbyggnadsnämnden såsom ordförande Gunder Lidén sam ledamöterna 

Lillemor Edholm, Roger Johansson och Nils-Erik Bodin.” 

 

 

Om inte vart går då dessa pengar till?  

Dessa pengar går in som en intäkt till den kommunägda skogen, kommungemensam 

verksamhet och går därmed till Sollefteå kommuns skola, vård och omsorg samt 

infrastruktur. ” 
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§ 76  Dnr KS 223/2021  

 

Fråga till Kommunalrådet Johan Andersson (C) – Jäv 
vindkraftsärende Vaberget 
Beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

Frågan anses besvarad med det muntliga svar som lämnats. 

 

Ärendebeskrivning 

Mattias Ahlenhed, (-), ställer följande fråga till Johan Andersson (C) 

 

Så vitt jag förstår har du anmält jäv i tidigare processer kring vindkraftsansökningar 

rörande Vaberget. Du har också anmält jäv i de senare processerna, med 

ändringsansökningar. 

 

Men under sommaren 2020 hanterade du en fråga kring förhandsbesked - som en 

tjänsteman sedan fortsatte att arbeta med. 

 

Då jäv inte alltid endast berör ett beslut eller ett omröstningsförfarande - utan också kan 

vara aktuellt i handläggningen av ett ärende - så undrar jag om du inte var jävig när du 

hanterade frågan kring förhandsbesked? 

Om du inte uppfattar en jävsituation i detta så skulle jag gärna vilja veta hur du 

resonerat då du funnit dig jävlig i vissa situationer, men inte andra, rörande samma 

fråga? 

 

Johan Andersson (C) svar på frågan; 

 

”Hej Mattias, tack för din fråga. Till de som inte känner till hur jävsfrågan regleras i 

kommunallagen vill jag upplysa om följande. 

 

6 kap 28 § kommunallagen, en förtroendevald är jävig om:  

 

1. Saken angår honom eller henne själv eller hans eller hennes make, sambo, förälder, 

barn eller syskon eller någon annan närstående eller om ärendets utgång kan väntas 

medföra synnerlig nytta eller skada för den förtroendevalde själv eller någon närstående. 

(Sakägar-, intresse-, och släktskapsjäv)  

 

2. Han eller hon eller någon närstående är ställföreträdare för den som saken angår eller 

för någon som kan vänta synnerlig nytta eller skada av ärendets utgång. 

(Ställföreträdarjäv)  
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3. Ärendet rör tillsyn över sådan kommunal verksamhet som han eller hon själv är knuten 

till. (Tillsynsjäv)  

 

4. Han eller hon har fört talan som ombud eller mot ersättning biträtt någon i saken. 

(Ombudsjäv)  

 

5. Det i övrigt finns någon särskild omständighet som är ägnad att rubba förtroendet för 

hans eller hennes opartiskhet i ärendet. (Delikatessjäv)  

 

En förtroendevald anses jävig om han eller hon uppfyller någon av de fem ovanstående 

jävsgrunderna. Ibland kan flera jävsgrunder bli aktuella i samma situation. Sakägar-, 

intresse-, och släktskapsjäv Sakägar-, intresse-, och släktskapsjäv innebär att en 

förtroendevald är jävig om saken angår honom eller henne eller om ärendets utgång kan 

väntas medföra synnerlig nytta eller skada för den förtroendevalde. Med ”saken angår” 

avses de fall då den förtroendevalde av olika skäl har ett sådant av rättsordningen erkänt 

intresse i saken att denne rättsligt är, eller kan uppträda, som part. Den omständigheten 

att den förtroendevalde generellt har ett allmänintresse i saken, som till exempel 

samhällsmedlem, anses inte utgöra jäv. Person som har ställning som 

intresserepresentant anses inte heller jävig i de ärenden som rör intresset i fråga. 

Intressejäv kan, beroende på ägarandel och ärendets betydelse för bolaget, finnas om en 

förtroendevald äger aktier i ett bolag som är part i ett ärende. Aktuell punkt omfattar 

även de situationer då saken berör eller kan medföra nytta för någon närstående till den 

förtroendevalde. I aktuell punkt räknas en rad exempel upp som omfattas av 

närståendebegreppet. Även andra personer än de som räknas upp i punkten kan alltså 

anses utgöra närstående och något krav på släktskap anses inte finnas.  

 

Ställföreträdarjäv Om den förtroendevalde eller någon närstående är ställföreträdare för 

den som saken angår, eller för någon som kan vänta synnerlig nytta eller skada av 

ärendets utgång, anses jäv föreligga. Med ”ställföreträdare” avses bland annat då någon 

är förvaltare, god man åt någon eller då någon har rätt att företräda en viss organisation 

såsom till exempel firmatecknare eller vd. Vem som har ställning som ställföreträdare 

avgörs ytterst av civil- och associationsrättslig lagstiftning, bland annat avtalslagen och 

aktiebolagslagen.  

 

Tillsynsjäv. En förtroendevald anses jävig om han eller hon deltar i handläggningen av 

ett ärende som rör tillsyn över sådan kommunal verksamhet som hen själv är knuten till. 

Aktuell punkt omfattar all slags kommunal tillsyn över verksamheter som kommunen själv 

bedriver. Med ”knuten till” avses även de situationer då en förtroendevald deltar vid 

handläggningen av ett tillsynsärende avseende en verksamhet som han eller hon är 

ansvarig för men som han eller hon ännu inte har tagit befattning med, till exempel då en 

ny nämndledamot påbörjar sin tjänstgöring i en nämnd med ansvar för både drift och 

tillsyn.  
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Ombudsjäv. En förtroendevald som fört talan som ombud eller mot ersättning biträtt 

någon i en sak som sedan handläggs av nämnden anses jävig. Bestämmelsen är inte 

avsedd att tillämpas då en förtroendevald eller anställd som serviceåtgärd och med 

anledning av sitt uppdrag respektive sin anställning lämnat viss hjälp till den som saken 

berör.  

 

Delikatessjäv. En förtroendevald anses jävig om det av något annat skäl än ovan angivna 

finns någon särskild omständighet som är ägnad att rubba förtroendet för han eller 

hennes opartiskhet. Bestämmelsen är således något av en generalklausul som kan 

tillämpas då det finns någon annan särskild omständighet, det vill säga något mer 

påtagligt, som är ägnad att rubba förtroendet för opartiskhet. Exempel på sådana 

särskilda omständigheter är till exempel: - Då en förtroendevald är styrelseledamot i en 

organisation som berörs av ärendet. - Då en förtroendevald är uppenbar vän eller ovän 

med en person som omfattas av ärendet - Då en förtroendevald är anställd av, eller lyder 

under den, som ärendet berör. Det kan noteras att det av 3 § förvaltningslagen framgår 

att om en annan lag eller förordning innehåller bestämmelser som avviker från vad som 

sägs i förvaltningslagen så ska dessa gälla istället. Detta innebär att förvaltningslagens 

bestämmelser avseende jäv inte ska tillämpas i kommunala sammanhang. 

Bestämmelserna om jäv är dock i många delar likalydande och förvaltningslagens 

bestämmelser har agerat förebild för kommunallagens bestämmelser. 

 

Det jäv jag anmält när ärendet hanterades 2014 och under 2021 är det sistnämnda, 

nämligen punkt 5, delikatessjäv. Detta med anledning av att jag har släkt som äger en bit 

mark i området. Jag vill därför garantera att jag inte ska ha någonting med ärendets 

diskussion och beslut att göra, även om jag inte påverkas personligen av ärendet, just för 

att säkerställa att inte ens en misstanke om jäv ska förekomma. Därför anmälde jag jäv. 

Av den anledningen har jag valt att vara öppen och tydlig med detta under hela ärendets 

gång och hantering, från 2014 till och med idag. Jag har anmält jäv vid samtliga tillfällen 

som ärendet behandlats i Allmänna utskottet, kommunstyrelsen och kommunfullmäktige.  

 

Under våren 2020 fick Sollefteå kommun en förfrågan om förhandsbesked gällande 

höjningen av vindkraftverken på Vaberget, det gällde ett förhandsbesked vad gäller 

höjningen av verken i Vabergets vindkraftspark till 250 meter och en reducering av 

antalet verk från 22 till 18 st. Ett förhandsbesked är ingenting som varken behandlas eller 

beslutas i våra ordinarie instanser utan ett förhandsbesked är något som respektive parti 

själva får uppge, huruvida man ställer sig positiv, negativ eller inte vill meddela sin syn 

innan ärendet eventuellt prövas skarpt i framtiden. 

Min enda inblandning är att jag i ett mail daterat april 2020, vidarebefordrat respektive 

partis syn i frågan om förhandsbeskedet. En ren förmedling av ställningstaganden från 

respektive parti till förvaltningen som sedermera meddelade bolaget dessa uppgifter. Jag 

har inte varit involverad i någon som helst process eller diskussion gällande huruvida 

man ställer sig positiv eller negativ till etableringen och jag har också helt stått utanför 

och inte deltagit när frågan behandlats i mitt eget parti.  
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Uppgifterna som skickades till förvaltningen per mail var följande: 

Kommunfullmäktige i Sollefteå består av 45 mandat, 23 krävs för en majoritet. 

Följande svar har inkommit: 

C, 9 mandat: JA, till höjningen. 

V, 6 mandat: JA, till höjningen. 

VI, 9 mandat: NEJ, till höjningen. 

S, 16 mandat: Citat ” Att vi har svårt att se att vi kan säga nej. Det är ju 

fullmäktigegruppen som avgör tillslut, men där har jag också svårt att se att det inte 

skulle bli ett ja.” John Åberg (S) 

 

M, 2 mandat: JA, till höjningen. 

SD: Lämnar inget besked nu, tar ställning om/när frågan kommer/ansökan kommer 

skarpt till kommunen. 

Partilösa: Lämnar inget besked nu, tar ställning om/när frågan kommer/ansökan kommer 

skarpt till kommunen. 

SD och Partilösa har 3 mandat sammanlagt, dessa fördelas olika beroende på vilka 

personer som tjänstgör under mötet.” 
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§ 77 KS 4/2021 
 

Delgivningar 
Beslut 

 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

Delgivningarna noteras och läggs till handlingarna. 

 

Ärendebeskrivning 

Följande handlingar har lämnats till fullmäktige för delgivning. 

Delgivningar; 

Komplettering uppgifter från Eolus angående vindkraftspark Vaberget efter föreläggande 

från Miljöprövningsdelegationen. 

Samordningsförbundet protokoll förbundsstyrelsen 2021-05-27. 

Kollektivtrafikmyndigheten protokoll förbundsdirektionen 2021-05-20 

Lekmannarevisorernas Granskningsrapport Höga Kusten Airport 2020. 

 


